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Elva Postipoiss
Pritsumees 2014
selgub Tõrvas

Päästeameti korraldatav rahvusvahe-
line võistlus “Pritsumees 2014” toimub
tänavu 9. augustil Valgamaal Tõrva lin-
na keskväljakul. 42 võistleja seas on mõ-
nedkülalised Leedust, kellega meie me-
hed mõõtu võtavad, et Eesti parimaid
päästjaid selgitada.

Kuueteistkümnendat korda toimuval
jõukatsumisel võisteldakse neljal alal,
kus läbitakse erinevaid takistusribasid,
näidatakse vooliku käsitsemise osavust
ning ronitakse torni.

Võistluse esimene start antakse kell
10.15 hommikul ja umbes kella 15.30
paiku saab jõuproov läbi. Tõrva koman-
dopealik kutsub pärast autasustamist
head kolleegid ja koostööpartnerid ka
päästekomandosse, et tähistada Tõrva
Priitahtlike Pritsumeeste Seltsi loomise
120.aastapäeva.

Lisainfot annab võistluse peakorral-
daja Tõrva päästekomando pealik Alor
Kasepõld (tel. 517 0447).

Pritsumehe võistlusega samal ajal
peetakse kogu käesoleval nädalal Tõrva
Tulepäevi (lisainfo http://torva.kovtp.
ee/tule-paevad), laupäeval toimuvad
naiste rannavõrkpalli Eesti Meistrivõist-
lused ja palju muudki.PA

Külateatrite festival Vändras
1.-3. augustil toimus Vändras XIV Kü-

lateatrite festival, millest võtsid osa ka
Tartus ja Tartu maakonnas tegutsevad
harrastusteatrid. Kokku osales festivalil
17harrastusteatrit üleEesti, näha sai hu-
vipakkuvaid lavastusi. Parimaks lavas-
tuseks tunnistati Ranna-Viru Rahvatea-
ter lavastusega “7 näidendit” (autor La-
ša Bugadze, lavastaja Tiit Alte), mis oli
vaieldamatultüks parimaid teatrielamu-
si antud festivalil.

Tartu VildeTeater osales lavastusega
“Fokstrott” (autor Birk Rohelend, lavas-
taja Tess Pauskar) ning pälvis publiku ja
žürii vägapositiivse tagasiside ja tähele-
panu. Vilde Teatris tegi kaasa ka elvala-
ne Aireé Pajur.

Tartu maakonnast olid esindatud
RannuKülateater EMU, kes esitas Janno
Puusepa näidendi “Teie Jumal” (lavas-
taja Janno Puusepp), ja LendTeater El-
vast Aireé Pajuri monolavastusega “Tei-
ne reaalsus” (autor Aireé Pajur, lavasta-
jadA.Pajur/T. Pauskar).

Maakonda tuli kaks preemiat: Sil-
ja Viljak EMU-st pälvis iga-aastaselt Ta-
bivere valla ja Tabivere Harrastusteatri
poolt väljaantava Mari Möldre preemia
naabrinaise rolli eest lavastuses “Teie
Jumal” ning Aireé Pajur pärjati parima
naisosatäitja tiitliga.

Mõlemas lavastuses (“Fokstrott” ja
“Teine reaalsus”) said Aireé Pajuri teh-
tud rollid tunnustavat tagasisidet nii žü-
riilt kui publikult.

Olgu nimetatud, et lavastus “Fokst-
rott” tõi veel lavastaja eripreemia Tess
Pauskarile ja meesnäitleja eripreemia
Rein Annukile. Lavastuses tegi kaasa ka
Aireé Pajur. EPP

Hariv suvepäev Võrtsjärvel
Elvast paarikümne kilo-
meetri kaugusel Võrts-
järve ääres asuv Lim-
noloogiakeskuse Järve-
muuseum pakub küla-
listele põnevat vaata-
mist, kuulamist, imetle-
mist ja imestamist.

Milvi Kapaun

Jätkuv kuumalaine on ini-
mesed laisemaks muutnud
ning närtsitanud suurema rin-
gisebimise ja reisihuvi. Kui
puhkepäevadel kaugele sõita
ei viitsi, tasub huvipakkuvate
paikade otsingul ka kodukan-
dis ringi vaadata.

Augustikuu päikeselisel pü-
hapäeval võttis ansambel He-
lisev Horoskoop koos muusi-
kutest sõpradega ette tutvu-
misreisi Võrtsjärve ääres asu-
vasse Järvemuuseumi. Varase-
mast ajast teada-tuntud Võrts-
järve Limnoloogiajaamast on
tänaseks saanud Eesti Maaüli-
kooli õppekeskus, mille Jär-
vemuuseum pakkus üllatusi
ja meeliköitva elamuse, mida
seltskond oodatagi ei osanud.
Eksponaatidest kõige esimese-
na sai tutvust teha limnoloo-
giakeskuse ees purskkaevus
elutseva kollakõrv-ilukilpkon-
naga. Dekoratiivsel puujuuri-
kal esmapilgul märkamatuks
jäänud eksootiline loomake
tervitas külalisi kilpkonnali-
kult melanhoolse rahulikku-
sega.

Järvemuuseumi väljapane-
kut tutvustas EMÜ Limnoloo-
giakeskuse vanemteadur Arvo
Tuvikene, kes oskas veekogu-
de elust-olust rääkides ka tea-
duslikel uurimustelpõhinevad
teemad lihtrahvale arusaada-
vas keeles selgeks teha.

Järvemuuseumi akvaariu-
mides ringiujuvatest Eesti ma-
geveekaladest koosnev põ-
hiekspositsioon on liigirohku-
selt Eestis unikaalseim. Eri-
nevaid liike eksponeeritakse
viieteistkümnes akvaariumis
ja nagu näha, ehitatakse neid
veel juurdegi. Suuremad vee-
elukad, nagu siberi tuurad ja
säga, ujuvad ringi kahes põ-
randaaluses akvaariumis, mil-
le läbipaistval lael jalutades
saab kalade veealuseid tege-
misi jälgida.

Ekspositsiooni elutus osas
saab näha ajaloolisi püügiva-
hendeid, ürgkalade ja kalaki-
vististe väljapanekut ning vee-
kogus kasutatavaid uurimis-
vahendeid. Muljetavaldav on
mulaaž 2004. aastal Võrtsjär-
vest püütud hiiglaslikust val-
geamuurist, kes on Eesti vetes
haruldane liik. 20 kilo kaalu-
nud ja 115 sentimeetri pikku-
ne hiidkala on seni Võrtsjär-
vest püütud kaladest suurim,
kala soomused on ligi nelja
sentimeetri laiused.

Kalateadlane Arvo Tuvike-
ne pidas huvilistele semina-
riruumis ka loengu, mis viis
kuulajad Eesti mageveekala-
de meeltemaailma. Selgus, et
täiesti tummadena paistvad
vee-elukad suhtlevad meelel-
di liigikaaslastega, tekitades
inimkõrvale kuuldamatuid
kummalisi helisid, mis kandu-
vad vee all kuni kahesaja meet-
ri kaugusele. Heli tekitatakse

ujupõie ümber olevaid trumm-
lihaseid vastu ujupõit põrista-
des või siis luid kokku hõõru-
des ja klõbistades. Müstilisena
kõlanud erinevate kalaliikide
häälitsusedpärinenuks justkui
õudusfilmist. Kuulda sai kaht-
laseid krabinaid, koputusi, sü-
gavikust kostuvaid mõistatus-
likke häälitsusi. Kõige pikema
“jutuga” ja laia diapasooniga
oli angerjas, kelle hääleulatus
varieerus kummituslikult ku-
medana kõlanud madalaimast
bassist falsetini. Kõrge hääle-
tooniga säga lasi kuuldavale
kõlarikkaid kosmilisi häälitsu-
si. Eesti mageveekaladest teeb
ainsana inimkõrvale kuulda-
vat häält vingerjas, kes oskab
hästi paberikortsutamisel tek-
kivat heli matkida.

Teadlane kontrollis muu
hulgas ka kuulajate teadmisi
vee-elukate kohta. Kõige tai-
bukamad ja kärmed vastama
olid loengul osalenud kalan-
duslaagri lapsed, kes hiilgasid
laagris omandatud teadmis-
tega. Laste kalanduslaagreid
korraldab õppekeskus soovija-
tele suviti neljal korral.

Järvemuuseum üle vaada-
tud, suundus seltskond Võrts-
järvele parvereisile, mis kuu-
lub muu hulgas Järvemuuseu-
mi pakutavate teenuste hulka.
Veereisile võeti kaasa ka giid
Arvo Tuvikene, kes lõi rõõm-
sal meelel kaasa pillimängija-
te improviseeritud laevakont-
serdil.

Kolm Eesti magevete röövkala – tõugjas, haug jaahven jagavad Järvemuuseumis ühist akvaariumi.Foto: Arvo Tuvikene

Paljukäinud ja paljunäinud
vanemteadur Arvo Tuvikene
onka heaklarnetimängija.
Parvekontserdil võlus ta
imeviisid välja plokkflöödilt.
Foto: Juta Tigane

Kui tellitudajaleht Elva Postipoiss
laupäeval postkastis ei ole, andke

sellest toimetusele teada tel. 730 9899
või e-mail epoiss@kodu.ee



Elvas algavad treeningud koertele

Koolitaja Ma-
ris Raik on luba-
nud alustada Elvas
koerte treeningute-
ga niipea, kui koha-
peal leidub piisav
hulk huvilisi.

Sirje Veldi

Kellele tuleva-
ne koolitus on mõel-
dud?

Kõikidele koertele va-
nusest olenemata ja al-
gajatele koeraomanike-
le, kel puudub oskus koe-
raga igapäevases elus su-
helda.

Mida õpetate?Kui-
das koolitus välja
näeb, kui sagedasti
toimub?

Õpetan kuulekuskooli-
tust, mille eesmärgiks on
anda koerale kuulekuse
algõpetus ning tutvusta-
da koeraomanikele põhi-
mõtteid, mis võimaldak-
sid koeraga õigesti, tur-
valiselt suheldanii kodus
kui ühiskonnas.

Millega peaksid
koeraomanikud ar-
vestama, kui teie
koolitusele tulevad?
Kui palju koolitus
maksab?

Kuidas koolitus välja
näeb, on raske kirjeldada.
Kuna koerad on erinevad
indiviidid, tulebneile eri-
nevalt läheneda – kellele
maius ninaalla (kõik ele-
mendid – istu, lama, siia
jne.), keda palliga pre-
meerida või hoopis kasu-
tada karjainstinkti. Kaks
korda kuus on piisav, üle-
jäänu on koerajuhi kodu-
ne töö.

Kas on mingeid
piiranguid, mis ta-
kistavad koerte koo-
litamist? Mõned hai-
gused, koerte vanus
või tõud?

Tõsiseid ja kaua kest-
nud probleemkäitumisi
selle koolituse käigus ei
lahata, kui on probleem,
saame rääkida kohapeal
ja aja kokku leppida.

Võib-olla on teil
kogemusi, mida koe-
raomanikud teilt
veel tavaliselt küsi-
vad, kuid mida mi-
na siin ei osanud kü-
sida?

Kellel koerad söövad
kaks korda päevas, jät-
ku teine söögikord hili-
semaks siis, kui on trenn
õhtusel ajal.Kui on trenn
hommikul, jäta ära hom-
mikusöök ja anna pärast
trenni, kui möödunud
kaks tundi.

Milleks seda kõike
vaja on?

Selleks, et koeraga
arusaadavalt suhelda. Et
mitte kinnistada soovi-
matuid käitumismalle,
mida loomulikultme aeg-
ajalt teeme. On selge, et
kuulekas ja hästi kasvata-

tud koer on pereliikmena
palju meeldivam, kui hal-
vasti hoitud ja kasvata-
tud sõnakuulmatukoer.

SOOVITUSED

u Enne trenni jaluta
koera.
u Trenni tulealati
hea tujuga, siis on
ka koer heas tujus –

koer loeb kehakeelt
vägapalju.
u Maius, mis tal-
lekõige rohkem
meeldib, lõikapikuti,
mittekuubikuteks.
Sobivad juust, viiner,
pihv. Ennekui trenni
tuled vaata, mida
koer nendest kõige
rohkem tahab–see
peab olema kerges-
ti neelatav, mitte
näritav.
uKutsikatel võivad
olla traksid ja 1,5-2
meetrine jalutusrihm,
vanematelkoertel
poovkett või poov-
rihm ja samuti 1,5-2
meetrine jalutusrihm
(mitte mingil juhul
Flexi!)
uKoeraga, kes
on haige (köha,
kõhulahtisus) või
kes lonkab, tren-
nis osaleda ei tohi.
Jooksuajaskoer on
kõige viimane trennis
osalev koer.
uKoerte treenin-
gud algavad, kui
koolitusele tulebüle
viiekoera. 5-9 paari
(koer+koerajuht)
treeningu hind on
10eurot ja treening
kestab 15minutit
kuni tundaega. Kui
on kümme ja rohkem
paari, siis on sama
kestusega treeningu
hind 7 eurot.

NB! Koolituse kon-
taktisik Anu Kuura,
mob 518 9814.

PILTUUDIS

Uus Kohvik tegi uksed lahti
Noortekeskuse esimesel korrusel avas neljapäeval uksed Kohvik, kus pakutakse jäätist, jooke, pirukaid, pontši-
kuid, aga kuhu ei tasu minna ostma alkoholi, sest seda seal lihtsalt ei müüda.
Oma naabrite kohvikusse olid tulnud Tiiu jaEnn Possul. Jäätist limpsides jaselle headustkiites ütlesid nad uue
söögikoha kohta vaid kiidusõnu jasoovisid, et kohvikul ikkakliente jaguks.
“Kui tulevikus saab siia terrassika, siis siin on suvel väga mõnus istuda, sest siin onkuni poole päevani vilu,”
teadis Enn Possul. “Loodame, et see kohvik ikka läbi lööb.”
Elva kohvikutepäeval Valga maanteelkohvikut Siseosakond pidanud Krista Soosaar oli uues kohvikus koos laste-
ga, kes lasid hea maitsta jäätisel jaotse ahjust tulevatelsuussulavatelpontšikutel (fotol).
“Lastega tulekuks ja muiduka väga kena koht, sellist juElvas polegi. Ja jäätis oli väga hea,” kiitsid naaberlauas
istet võtnudKäärdi daamid Urve Nuia jaLuule Sarap. “Hinnad võiksid muidugi veidi odavamad olla, aga muidu
igati tore koht.”
Tekst ja foto: Sirje Veldi

Toidupank aitab lastega peredel toime tulla
Pisut rohkem kui
kaks aastat, umbes
2700 toidupakki, ligi-
kaudu 40 peret, kus
on kokku kasvamas
üle 100 lapse.

Agnes Laasberg
GerdaKiipli

Nende arvude taga pei-
tub Tartu Toidupanga Elva
rakuke, mis oma tegevuse-
ga püüab kaasa aidata las-
tega perede majandusliku
olukorraparandamisele.

Toidupankade tegevuse
eesmärk üle Eesti on või-
delda ühelt poolt vaesuse
ja teiselt poolt toidu rais-
kamise vastu ning suuren-
dada inimeste vahelist so-
lidaarsust. Toidupanga abi
pärineb poodide, tootjate
ja talunike poolt eraldatud
toiduainetest, mille reali-
seerimistähtaeg võib olla
möödunud, kuid mis sel-

lest hoolimata on tervisele
ohutud ja tarvitamiskõlbli-
kud.

Oma tegevust alustades
eeldasime, et abivajavate
perede arv võiks olla um-
bes kakskümmend, tipp-
hetkedel ulatus see nelja-
kümne pereni. Hetkel käib
Toidupangas kaks korda
kuus paki järel 32 pere-
konda, kus kasvab 2-3 last.
Toidu kogus, mis meieni
jõuab, on piiratud, seetõt-
tu oleme otsustanud teha
sihtgruppide hulgas valiku
ja toetada ainult neid pere-
sid, kus kasvavad alaeali-
sed lapsed. Ka õiguskants-
ler on korduvalt rõhutanud
laste vaesuse leevendamise
olulisust Eestis. Toidupan-
ga abi on mõeldud ajutise
lahendusena ja nii see on
ka Elvas: päris mitmed pe-
red on ise teada andnud, et
nende majanduslik olukord
on sedavõrd paranenud, et

toiduabi nad enam ei vaja.
Varasematel aastatel ole-
me aidanud Elva Linna-
valitsusel jagada Euroopa
Liidu toiduabi erinevatele
sihtgruppidele. Kahjuks sel
aastal jääb Eestisse EL abi
tulemata. 2014. aastal te-
geletakse riiklikul tasandil
toiduabi jagamise süstee-
mi üldiste põhimõtete väl-
jatöötamise ja ühtlustami-
sega, kuid edaspidi oleme
valmis selle korraldamisel
taas nõu ja jõugaabiks ole-
ma. Lisaks toiduabile toe-
tame peresid ka riiete, ma-
japidamis- ja hügieenitar-
vete, mööbli, kodutehnika
ning arvutikomplektidega.
Need on meieni jõudnud
läbi heade inimeste ja et-
tevõtjate vahendusel. Sot-
siaaltöötajatena näeme va-
jadust sedalaadi abi järe-
le, sest see on olulisel mää-
ral toetanud perede toime-
tulekut ja elutingimusi. Li-

saks on taaskasutus süve-
nev trend, mis aitab säästa
keskkonda jaraha.

Võtame hea meelega
vastu erinevaid asju, et
need toimetada edasi ini-
mesteni, kes neid vajavad,
kuid paneme südamele,
et iga asja puhul tasub se-
da enne annetamist kriiti-
liselt hinnata: kas see ik-
ka on terve, kasutuskõlbu-
lik japuhas. Hoolimata sõl-
mitud kokkulepetest oleme
korduvalt pidanud korral-
dama toodud asjade trans-
pordi prügimäele.

Siinkohal kasutaks või-
malust tänada kõiki, kes
meie tegevust on toeta-
nud: Tartu Toidupank, Elin
Vilippus, Erki Põdra, SA
Dharma, OÜ Puuduv Lü-
li, Sirje Ruus, Eesti Puna-
ne Rist, ElvaLinnavalitsus.

Elva tutvustas
end Ülemiste Citys

Elva linn ja puhkepiir-
kond tutvustasid neljapäe-
val oma võimalusi pealin-
nas, Ülemiste City pargis.

Elva abilinnapea Marika
Saar leiab, et Elvas on suu-
repärased puhkamisvõi-
malused, kuid neid tuleb
jõulisemalt tutvustada. Sel
korral küsiti Ülemiste Citys
töötavate tegusate inimes-
te käest, millal nad viimati
Elvas puhkamas käisid.

“Ülemiste Cityl on Elva-
ga regulaarne rongiühen-
dus, kust on võimalik ka-
he tunni ja kahekümne mi-
nutiga sõita Elvasse puh-
kama. Kindlasti pakub El-
va põnevaid võimalusi töis-
teks väljasõitudeks,” arvas
Saar.

Kaunisse Ülemiste City
parki kerkisid neljapäe-
val väljapanekud ja toimu-
sid mitmesugused tegevu-
sed. Tartumaa Tervisespor-
dikeskus pakkus sporditel-

gis võimalust proovida la-
ser- ja vibulaskmist ning
mängida discgolfi. Oma te-
gevusi tutvustasid FC El-
va ja Elva Jooksusari. Vap-
ramäe-Vellavere-Vitipalu
Sihtasutus on loodustelgis
üles sättinud loodusmängu
suviste taimede äratund-
miseks lõhna järgi, võima-
lik oli proovile panna enda
kuulmis- jakompimismeel,
uurida huvipakkuvaid lii-
ke suurenduse all ja teha
lihtsamaid uurimiskatseid.
Toimus ka väike QR-koodi
jaht loodustelgis.

Eduard Taska naha-
toas sai ise nahast esemeid
meisterdada. Oma tege-
misi tutvustasid Pillimuu-
seum ja Tõravere observa-
toorium, meeleolu lõi noor-
tebänd Night Felony. Ah-
jusooje saiu pakkus Elva
kohvikutepäeva populaar-
ne retrokohvik Tilluke Lill
ning Elva linnajuhid küp-

setasid maitsvaid pann-
kooke.

Ülemiste City on Tallin-
na Lennujaama vahetus lä-
heduses asuvale Dvigateli
tehase territooriumile loo-
dud kaasaegsetel teadmis-
tel põhinev Tark Linn, kus
tegutseb suur hulk inno-
vaatilisi ettevõtteid. Üle-
miste Citys on ligikaudu
300 ettevõtet, kus on en-
dale töökoha leidnud ligi
6000 töötajat.

Kell 13 istutasid Elva
linnapea Toomas Järveoja
ja Ülemiste City üks oma-
nikest Ülo Pärnits parki
männi.Elva on tuntud oma
kauni männimetsa poolest,
mänd kaunistab ka Elva
vappi.

Sellest, kuidas elvakad
pealinnas käisid, saab täp-
semalt lugeda järgmisesEl-
va Postipoisis.

EPP

Pealinlastelemaitseskohalik toit suurepäraselt. Fotod: Kayvo Kroon

Nüüdkasvab Ülemiste
Citys ka Elva vapipuu –

mänd, mille istutasid Ülo
Pärnits jaToomas Järveoja.

PILTUUDIS Taas üks tubli töö tehtud

Head sõbrad! Meil on hea meel teatada, et Vaikse järve
ujumissilla japuhkekoha korrastamise projekt on lõpu-
sirgele jõudnud. Projekti raames paigaldasime lõkke-
kohale uue grillresti, männipuust palkpingid ning järve
äärde prügikasti. Ehitasime ujumissilla jariietevahetus-
kabiini, millele Päästeametkolmapäeva hommikulpai-
galdas päästerõnga ja ohutusinfo.Ehitustööd kestsid
2.-4. augustil hiliste õhtutundideni.Siinkohal soovime
tänada tervet rida häid inimesi, ettevõtteid jaasutusi,
tänukellele sai Vaikse järve puhkeala uue hingamise.
Suured tänud: Rainis Aart, Erli Allikivi, Tõnis Arroval,
Raul Aus, OmarEl-Kashif, Liina Ivask, Toomas Jaani,
GerdaKiipli, Madis Kiis, Marek Kiis, OliverKiis, Fred
Koppel, JaanaLaatsit, Renate Laatsit, Matthias Ma-
kowski, Timo-Matthias Merisalu, Aivo Moorits, Jaanus
Mooses, Marek Naaris, Anu Realo, Tõnis Tammemägi,
Eneli Õigus.
Tänameka Baltic Bolt OÜ Tartu, Eccom OÜ, Elva Lin-
navalitsus, Elva Tarbijate Ühistu, Est Kinnisvara OÜ,
Marepleks OÜ, Rõngu Vallavalitsus, Tarm AS, Tartumaa
Tervisespordikeskus, Termet OÜ, RMK, Päästeamet.
Tekst jafoto: MadisEss, MTÜ Elva Elama

MIS JUHTUS
Elvas
3. augusti pärastlõu-

nal sai politsei teate, et
Kesk tänaval asuvasse
hoonesse on sisse mur-
tud. Hoones asuvad mit-
med erinevad ettevõtted
ning on selgitamisel, kas
ja mis ulatuses ettevõte-
tele kahju põhjustati.

Nõo vallas
Ööl vastu 6. augus-

tit varastati Meeri kü-
las ettevõtte territooriu-
mil seisnud kolme trak-
tori kütusepaakidest um-
bes 400 liitrit diislikü-
tust. Vargusega tekitatud
kahju on 400 eurot.

Rannu vallas
1. augustil teatati po-

litseile, et Neemiskülas
on talumajja lõhutud ak-
na kaudu sisse murtud.
Hoones on kõik segami-
ni paisatud ning on alles
selgitamisel, kas midagi
ka varastati. Lisaks murti
sisse ka õuel seisnud sõi-
duautosse, kust varastati
aku. Varguse ja lõhkumi-
sega tekitatud kahju on
selgitamisel.

Rõngu vallas
3. augusti öösel kella

1.45paiku peatasid polit-
seinikud Rõngu alevikus
Nooruse tänaval kont-
rolliks sõiduauto Toyota.
Juhi kontrollimisel avas-
tasid politseinikud, et
masina rooli oli asunud
25-aastane juhtimisõigu-
seta ning alkoholi tarvi-
tanud noormees. Polit-
sei kõrvaldas mehe juhti-
miselt ning alustas tema
suhtes väärteomenetlust.

Ragne Keisk,
PPA pressiesindaja

Põlengud
6. augustil kella 15.14

ajal suitses Kaarlijärve
külas kombaini tagaosa.
Päästjad kastsid kombai-
ni sisemuse veega üle.
Samal päeval kella 20.01
ajal põles Kaarlijärve kü-
las lahtise leegiga tühjalt
seisva vana sealauda ka-
tus. Tulekahju kustuta-
ti kella 22.06. Ära põles
500 ruutmeetri ulatuses
katust.

Marek Kiik
Lõuna Päästekeskuse
kommunikatsioonijuht

Liumägi võeti maha
Elva Varahalduse töö-

tajad võtsid kolmapäe-
va varahommikul Vere-
vi rannast maha laste liu-
mäe, mis oli amortisee-
runud ja sel moel laste-
le ohtlik. Liumäge küll
pidevalt parandati, kuid
abilinnapea Heiki Han-
seni sõnul kippusid lap-
sed end seal siiski vigas-
tama. Liumäe demontee-
rimist soovitasidka vetel-

päästjad.
Et suvi hakkab lä-

bi saama, siis sel aastal
enam uut liumäge ei pai-
galdata, kuid järgmise
aasta eelarves lubas abi-
linnapea vajalikud sum-
mad leida. Nii et tuleval
aastal saavad lapsed lus-
tida uuel jakorralikul liu-
mäel või muul sarnasel
atraktsioonil.

EPP
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Maris Raik elab Tartus. Koeraspordiga hakkas tege-
lema 2003. aastal, hetkel annab individuaalselt trenne
Tartus. Marisel endal on kodus kolm isast koera: tiigri-
karva Saksa bokser jakaks dobermani, kes on saavuta-
nud mitmeidmeistritiitleidkuulekuskoolitusel jaauhin-
nalisi kohti teistel võistlustel.

Baltic Loghouscs
Palkmajad ja -saunad

M iil

rr aMHi

Annikoru küla, Konguta vald, Tartumaa,
e-post info@balticloghouses.ee,koduleht http://balticloghouses.ee

Meie põhitooted on eriprojektidena
valminud palkmajad, mis ümar-kui
tahutud palkidest. Oma töös
kasutame kvaliteetset norra tapi
tüüpi nurgaseotise tehnoloogiat. Tel. 5664 1191

Tiinnisaunad jakümblustünnid
Kvaliteetsed
toru-jatünnisaunad

Meie pakutavad
saunad on
täislahendus - kiirelt
teisaldatavad ja
paigaldatavad aeda, veekogu
kaldale või isegi kesklinna tänavale.
Tünnisaunarent

Sae-ja höövelmaterjal
Sise- ja välisvoodrilaud, musta lepa
saunamaterjal, hööveldatud puitmaterjal,
kütteklotsid pliidipuudeks
Hööueldus- ja saekaatriteenus
Veo-jatõsteteenus

Tel. 5341 6687

ToimetajaSirje Veldi Tel. 730 9899
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Kuidas sul tänavu meega on?

See küsimus kibeleb
vist igal mesinikulkeelel,
kui ta kohtab teist mesi-
nikku.

Selle aasta talv oli me-
silastele armuline. Kevad
samuti – perede kasv sai
kiiresti hoo sisse. Mesinik
muheles, sest kõik märgid
tõotasid sel aastal suurt
meesaaki.

Esimene tagasilöök tu-
li juunis, kui saabusid sel-
lele kuule ebaloomuli-
kult külmad ilmad. Mõ-
nel pool sadas isegi lund.
Mesilaspered olid suu-
red, aga taimed jahedate
ilmade tõttu nektarit me-
silastele ei andnud. Keva-
del korjatud nektar (me-
si) kulus oma pere ülal-
pidamiseks. Kuulu jär-
gi pidi mõni mesinik pe-
resid isegi suhkrulahuse-
ga turgutama. Siis tuli va-
hepeal kiire korjeaeg, aga
sellele järgnes pikk ja ju-
ba tüütuks muutuv kuiv
kuumaperiood, mis jälle-
gi tõmbas heale meesaa-
gile kriipsu peale.

Mett magasinides ik-
ka oli, aga mesilased ei
kiirustanud seda kaane-
tama. Ju siis tundsid pik-

ka nektarivaest kuumape-
rioodi ette jaarvasid selle
jätta oma tarbeks.

Kui nüüd mesinik õi-
gel ajal oma nõudma ei
läinud, jäigi ta fakti ette,
et pered on suured, mett
peaks küllaga olema, aga
midapole, seda pole. Kõik
aastad pole vennad.

Kuidas sellises kuumu-
ses edasi toimetada ja me-
sindada nii, et ka tuleval
aastal sumiseksid rõõm-
salt mesilased? Saame
kokku pühapäeva hom-
mikul, 10. augustil kell 10
Elvas, Pargi 34, kus mesi-
laste haigustest ja ravist
räägib selle ala üks tun-
tumaid spetsialiste Ar-
vi Raie. Pesade koonda-
misest, perede talvevaru-
de täiendamisest, vargus-
te vältimisest ja üldse hi-
lissuvistest töödest mesi-
las räägib Tõnu Hiiemäe.
Oodatud on kõik mesin-
dushuvilised.

Õppus toimub Eesti
Mesinike Liidu mesindus-
programmi raames ja on
kõigile mesindushuvilis-
tele tasuta. Täpsem info
telefonil504 9020.

Tõnu Hiiemäe

Postiteenuste hinnad tõusevad

Majandus- ja kommu-
nikatsiooniministeerium
kinnitas määruse, mille-
ga tõusevad 1. septemb-
ril universaalse postitee-
nuse hinnad. Hinnatõus
puudutab nii Eesti sise-
seid kui ka rahvusvahe-
lisi kirju ja pakke kaalu-
ga kuni 20 kg. Postmargi
hind tõuseb 45 sendilt 55-
le sendile.Ülejäänud uni-
versaalsete postiteenuste

hinnad tõusevad keskmi-
selt 18,2protsenti.

Hinnatõus ei puudu-
ta pakiautomaadi paki
hindu, mis jääb endiselt
soodsaimaks pakisaatmi-
se viisiks. Omniva Ees-
ti soovitab saata kirju e-
teeninduse kaudu, kus si-
seriiklik kiri maksab 54-
65 senti ja sisaldab lisaks
saatmisele ka ümbrikut,
paberit ja väljatrükki. EPP

Jäätmekava 2014-2020avaliku
väljapaneku tulemused

Elva linna jäätmekava
on linna arengukava osa,
mis käsitleb linna jäätme-
hooldusearendamist koos
saavutamiseks vajalike
meetmete ja maksumuse-
ga. Lisaks antakse ülevaa-
de linna jäätmehoolduse
olukorrast.

Jäätmekavas püstita-
tud peamiseks ülesan-
deks on jäätmete liigi-
ti kogumise ja sortimise
arendamine, sellest tule-
nevalt planeeritakse lähi-
ajal biojäätmete käitluse

arendamiseks reoveepu-
hasti kõrvalterritooriumi-
le aia- ja haljastusjäätme-
te kompostimisväljaku ra-
jamist.

Linnavalitsus korral-
das jäätmekava 2014-
2020 eelnõu avaliku väl-
japaneku 21. juulist4. au-
gustini 2014. Väljapaneku
ajal ei esitatud kavale üh-
tegi ettepanekut ja vastu-
väidet, mistõttu avalikku
arutelu ei korraldata.

Jäätmekava võtab vas-
tu linnavolikogu. ELV

Marika Saar:
tahan olla väga hea abilinnapea
1. augustist on Elval
veel teinegi abilinna-
pea – sotsiaaldemo-
kraat Marika Saar.

Sirje Veldi

Kuidas tekkis mõte
tulla Elvasse teiseks abi-
linnapeaks, teades, et
näiteks volikogu oposit-
sioon seda vägaheaks ei
kiida ja peab seda polii-
tiliseks otsuseks?

Meelis Karro [linnavoliko-
gu esimees] oli see, kes võt-
tis minuga ühendust ja ütles,
et linnavalitsusse on vaja ini-
mest, kes tegeleks rohkem ha-
riduse ja mainekujundusega.
Sisuliselt otsustasin ma kohe,
et see on minu jaoks huvitav
töö ja ma tahan tulla seda te-
gema. Mulle tundub, et Elva
on piisavalt suur koht, et siin
võiks olla veel üks abilinna-
pea. Ja kuna Elvale heidetak-
se seda ette, et siin ei panus-
tata piisavalt haridusele, ei ol-
da piisavalt nii öelda pildil ka
turistide jaoks, siis on täies-
ti loomulik, et võetakse töö-
le inimene, kes selle valdkon-
naga tegelema hakkab. Minu
põhimõte on jätkuvalt see, et
mitte ükski probleem ei lahe-
ne ja mitte ükski valdkond ei
arene, kui pole inimest, kes
seda eest veaks. Ja nii ma siia
sattusingi.

Kohati tundub, et uue-
le abilinnapeale on pan-
dud liiga palju ülesan-
deid ja suuri lootusi. On
isegi küsitud, et mis siis
jääb linnapeale ja teisele
abilinnapeale?

Ma ikkagi arvan, et täpsem
tööjaotuskujuneb töö käigus.
Linnapeaga tuleb koos ikkagi
neid asju arendada. Samas on
linnapeal rohkem ka esindus-
funktsioon – peakski rohkem
suhtlema ja majast väljas käi-
ma. Ma arvan ka ise, et päris
kõike, mida minult oodatak-
se, ma iga päev sajaprotsendi-
liselt teha ei jõuaning et ühel
hetkel on oluline üks teema,
järgmisel hetkel pühendun
teisele. Ma ise küll väga loo-
dan, et meil tekib hea mees-
kond, kellega koos tegutseda.

Teete meeste eest kõik
töö ära?

Ma loodan, et sel juhul se-
da ka märgatakse. Praegu on
siiski sisseelamise aeg. Me
võime teha uue intervjuu, kui
sada päeva või üks aasta on
möödas. Siis ma oskan asju
kindlasti hoopis teises valgu-
ses näha. Aga praegu on hästi
põnev ja tööpuudust karta ei
ole.Kahjuks iseenesest ei juh-
tu midagi, ikka peab olema
inimene, kes eest veab.

Elvas on uus koolijuht
ja teine abilinnapea, ühe
väikelinna jaoks väga
olulised inimesed. Milli-
sesse suundate siis nüüd
Elvas selle hariduse pöö-
rate?

Sel õppeaastal on kõi-
ge olulisem kooli arenguka-
va koostamine ja ongi hea,
et uued inimesed saavad tul-
la seda koostama. See aitab
kaasa, et ka inimesi paremi-

ni tundma õppida ja siis ühes-
koos uusi sihte seada. Teata-
vasti on Tartu maavalitsus al-
gatanud Lääne-Tartumaa ha-
riduse arengukava koostami-
se. Ühe mõttena on jäänud
kõlama, et Elva gümnaasium
võiks olla piirkonna haridus-
keskus, kuna Elvas lihtsalt tä-
na on kõige rohkem lapsi võr-
reldes selle piirkonna teiste
gümnaasiumitega. Ja selles
mõttes potentsiaali on. Meil
on kindlasti olemas tugevad
suunad ja tugev tase juba tä-
na, tuleb lihtsalt rohkem tä-
helepanu pöörata kooli mai-
nekujundusele ja tegevustele,
mis sellele lisanduvad. Miks
mitte olla õpetajate koolituse
eestvedaja või õpilasesinduste
eestvedaja piirkonnas. Siin on
palju võimalusi ning võib ol-
la oleks õigem seda küsimust
koolidirektorilt küsida.

Valdades sellele just
väga hästi ei vaadata,
et gümnaasiumiharidus
jääb ainult Elvasse.

Tegelikult ei saa kedagi
sundida kuhugi kooli mine-
ma. Ikkagi õpilased koos va-
nematega teevad selle otsu-
se ise ja siin on väga palju te-

gureid, mis seda otsust mõ-
jutavad. On räägitud kooli-
transpordist ja sellest, mi-
da teha pärast kooli ehk siis
millised on huvihariduse, va-
ba aja veetmise ja sportimise
võimalused. Meie asi on oma
häid külgi esile tuua, aga eks
igaüks otsustab lõpuks ise. Te-
gelikult toimub koolide va-
hel võistlus õpilaste arvu pä-
rast ja seda mitte ainult Rõn-
gu ja Puhja kontekstis. Hiljuti
rääkis Tartu Tamme gümnaa-
siumi uus direktor Tartu Pos-
timehe vahendusel, et ka ne-
mad hakkavad vaatama maa-
konna poole.

Mis siis võiks tuua
rohkem lapsi Elva kooli?

Meil peab olema tugev põ-
hikool ja gümnaasiumis võiks
olla võimalus proovida erine-
vaid valdkondi ja aineid, et
kõik saaksid katsetada, proo-
vida... Oluline on panna roh-
kem rõhku karjäärinõustami-
sele, et lapsi selles osas juba
varakult oma edasistes vali-
kutes toetada.

Ega õpilased ei kur-
da üldse, et siin on paha
kool. See on pigem vane-
mate probleem, kes on

mingil põhjusel kooliga
konflikti läinud.

Hästi oluline on omavahe-
line suhtlemine. Peabki häs-
ti palju kommunikeerima ja
lapsevanemaid kaasama. Nii-
palju kui mina olen uue kooli-
direktoriga kohtunud, siis ar-
van, et tema on küll väga õige
inimene seda tegema. Ta on
hästi positiivne, energiline ja
hea suhtleja.

Järgmine teema –

sport ja kultuur. Vaiel-
dakse selle ümber, kas
Elvale on vaja ennekõike
kultuurimaja või spordi-
hoonet.

Mõlemat hoonet on väga
vaja, ootame ära tasuvusana-
lüüsi tulemused. Need arute-
lud, millest alustada, seisavad
lähikuudel ees. Mida kiiremi-
ni me volikogu ja kogukonna-
ga selles osas kokkuleppele
saame, seda varem saab prob-
leemi lahendamisega pihta
hakata. Venitamine on kõigi
jaoks alati halvim.

Mida te kõige üldise-
malt arvate Elva turun-
dusstrateegiast, mis on
pälvinud juba tugevat
kriitikat?

Volikogu võttis selle doku-
mendi siiski vastu. Väga to-
re, et selle valdkonnaga on te-
geldud, kindlasti on seal väga
palju materjali, millega saab
edasi töötada. Ja Elva inime-
sed olid neisse aruteludesse
ju ikkagi kaasatud. Järgmine
samm ja minu roll ongi luua
strateegias välja pakutud aju-
trust ja arendusgrupid. Kus-
kilt otsast tuleb pihta hakata,
kõigega niikuinii korraga te-
gelda ei jõua. Mulle meeldib
väga, et seal on nähtud va-
jadust suurendada koostööd
Tartu linnaga. Ma arvan ka,
et Tartu linnas on kõige reaal-
sem sihtrühm, kes võiks tul-
la meile vaba aega veetma nii
öelda lähituristina.Oluline, et
strateegias oli rõhutud ka pe-
rede kaasamisele. Elvas on te-
gelikult ju päris palju võima-
lusi tervisespordiharrastajate-
le, erinevaid võistlusi ja teisi
üritusi. Ega strateegiat ei saa-
gi ellu viia üks inimene. Se-
da tehakse ikka koos kohalike
inimestega, mina vaidkoordi-
neerin.

Üks teema, mis on välja
toodud ka Elva arengukavas,
on kodumajutus, mida Verevi
motelli juhid on taaskord päe-
vakorda toonud. Nad on nõus
seda teemat vedama ja huvi-
lisi nõustama. On oluline ses
osas Elva inimesi julgustada,
sest tipphooaegadel meil ikka
tekib see probleem, et ei ole
piisavalt majutuskohti.

Elvale uus ja teravalt
kritiseeritud teema on
mainekujundus või õige-
mini selle olematus. Mis
sellel Elva mainel nii vä-
ga viga on?

Ega mainekujundust ei teh-
ta ainult siis, kui sel mainel
midagi viga on. Mulle tundub,
et Elvas on inimesi, kes arva-
vad, et linna maine on ma-
dal. Aga kõigepealt tuleb en-
dal see positiivne üles leida ja
seda võimendada väljapoole.
Mainet kujundavad tegelikult
ju meie inimesed, ettevõtted
ise, see pole asi omaette.Meie
Elva linna tunnuslause on
Hoiame üksteist! ja ma arvan,
et sellest lausest peamegi läh-
tuma ja niimoodi oma tege-
vust jasuhtumisi planeerima.

Linna mainet kujun-
dab ka kodulehekülg.
Kas teie arvates peaks
linn kodulehekülge

täiendama või uuenda-
ma?

Linna kodulehe põhi on
standardne, seda kasutavad
paljud omavalitsused. Aga si-
su saab loomulikultalati aren-
dada ja paremaks muuta. Ka
see on üks meiekanaleid oma
maine kujundamiseks. Mina
otsin tänapäeval küll enamu-
se infot internetist. Plaanis on
Elva linnale luua eraldi amet-
lik Facebooki kanal, kus saab
levitada rohkem mitteametli-
kumat ja mitmekülgset infot.

Kas poleks mõttekam
hakata promoma Elva
asemel hoopis Lääne-
Tartumaad?

Lääne-Tartumaa ei ole
meie oma inimestele veel vä-
ga omaseks saanud, me siis-
ki püüame rõhuda Elvale, rek-
laamime end Elvana. On olu-
line turundada ühte tugevat
brändi, sest kui võtame vä-
listuristi, siis on vahemaad
Eestis tegelikult väga lühike-
sed. Kui saame turisti kasvõi
Tartusse, siis omavahel koos-
tööd tehes on teda ka Elvas-
se hoopis lihtsam suunata.
Selle on ära tabanud ka El-
va Puhkepiirkond, mille kesk-
seks märksõnaks on samu-
ti Elva. See, kas mõni vaata-
misväärsus või hea puhkekoht
asub kümne või viie kilomeet-
ri kaugusel Elvast, pole turis-
tide jaoks oluline. Ja see ongi
koostöö mõte.

Aga omavalitsuste
koostöö?

Koostöötasandid on seotud
mingite konkreetsete teema-
de ja teenustega. Ma arvan, et
kõigi eesmärk on ratsionaal-
ne ja mõistuspärane koostöö,
sealjuures pole oluline alati
hõisata, et nüüd teeme koos-
tööd. Ma arvan, et omavalit-
sused teevad koostööd ka tä-
na, kuid me ei teadvusta ala-
ti endale seda. Üks omavalit-
suste koostöö vorme on näi-
teks Lääne-Tartumaa üldha-
riduse arengukava koosta-
mine. Milline see kokkulepe
saab olema, ei oska me täna
veel öelda. Toimunud on esi-
mene kohtumine ja seda ka-
va minnakse tutvustama nen-
desse omavalitsustesse, ke-
da see teema puudutab. Kind-
lasti võiks alati olla rohkem
koostööd, kuid ma saan aru,
et alati see pole nii lihtne.
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Marika Saare arvates jaguks Elvas tööd veel kolmandalegi abilinnapeale. Foto; Sirje Veidi
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u Ehkki rohkete
vihmasadude tõttu
on linnaraamatukogu
ehitusnädala võrra
ehitusgraafikust maas,
lubavad ehitajad täht-
ajast kinni pidada. AS
Tevo projektijuhi Tiit
Ummiku sõnul on ehi-
tus alatikeerulisem, kui
vanale osale tuleb uus
osa juurdeehitada.

u Waide motellikon-
verentsisaalikogunes
hulk loodushuvilisi,
saamaks osa rahvus-
vahelise PhareCBC
projekti lõpusemina-
rist. Projekti tulemusel
valmisidElvat puhke-
piirkonnana tutvustav
film, slaidiprogramm ja
trükised.

u Elvalasi rõõmus-
tas Sinilinnu parklas
avatud kolme atrakt-
siooniga lunapark.
Elva oli Tšehhist pärit
lunapargile vahepea-
tuseks teel Lätimaale.
Esimesel siinoleku
ööl tabasaga külalisi
ebameeldiv seik – tund-
matute isikute poolt
oli teadmata suunas
minema lükatud vajalik
transportkäru.

u Siseministeerium
ootab linnade liidult ja
omavalitsuste liidult
arvamust määruse
eelnõu kohta, milles on
loetletud 67 omavalit-
suste ühinemispiirkon-
da. “Põhiline etteval-
mistus ühinemiseks
peab olema tehtud
enne järgmisi koha-
likke valimisi ehk siis
järgmiseaasta lõpuka,”
ütles Siseministeeriumi
kohaliku omavalitsuse
jaregionaalhalduse
osakonna juhataja
Väino Tõemets.

Iseseisev jubakümneselt
JUUBILAR Tootmistööline Reet Käbi-Peeb
Endine balletitantsija
Reet Käbi-Peeb saab
11. augustil 50.

Milvi Kapaun

Mis meenub lapse-
põlvest?

Peale minu oli peres ka
vanem õde ja minukaksik-
vend. Vanematel oli Kehra
Tselluloosi- ja Paberivabri-
kus vahetustega töö ja meil
oli imehea vanaisa, kes
meiega tegeles. Suvel mat-
kamised ja talvel suusata-
mised ning uisutamised.
Kõik, mis ühe õnneliku lap-
sepõlve juurde kuulub, sai
ära proovitud.

Kas olite viks ja vii-
sakas koolilaps?

Minu vend ja õde olid
tublimad õpilased juba ai-
nuüksi seetõttu, et mina
olin väga energiline laps
ja tahtsin alati kümmet või
isegi rohkemat asja korraga
teha. Vanemad on alati öel-
nud, et kui Reeta ei oleks
olnud, siis nad ei teaks, mi-
da tähendab laste kasvata-
mine.Mina tegin ulakusi ju
kolme lapse eest.

Kas tahtsite juba
väiksena baleriiniks
saada?

Ei, kindlasti mitte. Tege-
likult oli mu õde see, kel-
le unistuseks oli saada ba-
leriiniks, mina tahtsin ars-
tiks. Tegelikkuses kukkus
aga vastupidi välja – te-
mast sai arst ning minust
baleriin.

Kuidas balletikooli
sattusite?

Tantsisin Kehra klubi
tantsuringis, mida juhen-
das Laine Mägi. Kord viis
ta meid Estonia teatrisse
balletti vaatama, mis oli
nii kohutavalt igav ja ma ei
saanud üldse aru, mis seal
laval toimus. Kui kümne-
seks sain, oli minu sünni-
päeval ka Laine Mägi. Kii-
tis minu painduvust ja kü-
sis, kas ma oleksin huvita-
tud balletikooli minemi-
sest. Seletas, et kümneselt
on just õige aeg seda teha
jasoovitaskatseteleminna.
Uurinud välja balletikooli
aadressi, läksin paar päeva
enne 1. septembrit Toom-
peale kooli ukse taha ja üt-
lesin neile: “Ma tulen nüüd
siia õppima!”. Vaadati küll
imelikult ja öeldi, et katsed
olid juba mais ning klass
jubatäis, aga kuna ma olin
nii hakkaja, siis ütlesin, et
ega ma nüüd tagasi küll ei
lähe. Saingi katsetele, kus
mind väänati ja painuta-
ti mitut moodi. Läbisin ka
muusikalised katsed ning
pärast nõupidamist olingi
balletikooli õpilane. Vane-
mad ei teadnud sellest mi-
dagi.Lihtsalt läksin 1. sep-
tembril Kehra kooli, võt-
sin dokumendid välja ning
alles siis jäin vahele. Ema
hoidis kahe käega pead
kinni, isa oli optimistlikum
ning ütles, et peaksin siiski
proovima. Nii see minu ise-
seisev elu alguse saigi.

Missugused on
meeldejäävamad het-
ked balletikooli päe-
vist?

Kui alustasime, oli klas-

sis 12 tüdrukut ja 12 pois-
si. Algas töö – trenn trenni
järel ning kümneaastase-
na oli päris raske aru saa-
da, mida õpetajad nõud-
sid. Päevad olid pikad –

koolitunnid, eriala- ja kla-
veritunnid, proovid ja õh-
tul etendused. Vaheldust
pakkusid muljetavaldavad
teatri- ja kontserdikülastu-
sed. Me olime teistsugused
lapsed, meil oli ainult tea-
ter. Kõik, mis toimus sellest
väljaspool, oli meie jaoks
tundmatu. Aasta-aastalt jäi
meid aina vähemaks ja 25.
lennu lõpetasime vaid tüd-
rukutega kuuekesi. Selleks
ajaks olime nagu õed ning
suhtleme tänaseni.

Mis oli sellel ajal
kõige raskem?

Eks ikka kodust eemal
olemine. Palju oli neid õh-
tuid, kui koduigatsus pea-
le tuli ning õhtul patja nut-
sime.

Mida balletikool el-
lu kaasa andis?

Korra ja kohusetunde.
Kõik need kaheksa aastat
oli paika pandud: töö ja ai-
nult töö, muidu ei saavu-
ta midagi. See oli nii loo-
mulik, sest see oli siis meie
maailm.

Esimene töökoht oli
Vanemuises?

Jah. Võtsin vastu suuna-
mise Vanemuise teatrisse,
kus mulle tundus, et balle-
tist oli asi ikka vägakaugel.
Klassikalist balletti, mida
olin kaheksa aastat õppi-
nud, oli väga vähe. Teatris
oli vähe tööd, lisaraha tee-
nimiseks käisime mitmeke-
si Püssirohukeldri varietees
tantsimas.

Teie lemmikballett,
milles oleteosalenud?

Eks ikka kooliajal tant-
situd Luikede järv, sest väi-
kest luike tantsides oli tun-
ne, et olengi päris baleriin.

Kuidas Elvasse sat-
tusite?

Kui hakkas sündima tei-
ne laps, vajasime suuremat
elamispinda. Tartus me so-
bivat ei leidnud ning ku-
na Elva tundus väga ilu-
sa loodusega koht, mõtlesi-
me abikaasaga, et just siin
oleks hea lapsi kasvatada.

Missuguseid ame-
teid olete veel pida-

nud?
Teatrist ära tulles läk-

sin õppima pagar-kondiit-
riks ja töötasinkümme aas-
tat Tartus Pere Leivas. Kui
olin väikese lapsega kodus,
sobis hästi ajalehekandja
töö, mis andis hea põhjuse
ennast liigutada. Ajalehe-
kandjana õppisin tundma
nii Elva linna kui ka selle
elanikke.

Oma praeguse töö-
kohaga Saint-Gobain
Glass autoklaasi teha-
ses olete rahul?

Ei saa kurta, olen seal
üheksa aastat töötanud.
Lapsed kasvasid suureks
ja oli vaja korralikku tööd.
Vahel on raske, vahel ker-
ge, aga tööd peab ju tege-
ma.

Kas välismaale tööle
minna pole mõelnud?

Mitte kordagi. Kui ini-
mene tahab, saab ka siin
hakkama.

Kuidas puhkate?
Puhkuseks on olnud ae-

ga vähe. Alles nüüd, kui
lapsed täiskasvanud, hak-
kab tekkima rohkem aega
enda ja abikaasa jaoks.Su-
viti sõidame pikkadele au-
toreisidele Eestist kauge-
mal.

Missugused on ho-
bid?

Käsitöö ja kokandus,
ujumine, lugemine.

Millele pühendaksi-
te võimalusel rohkem
aega?

Tervisespordile, sest ei
suudapaigal püsida.

Millega võiksid eel-
olevad aastad meeldi-
valt üllatada?

Nii väga tahaks vana-
emaks saada.

Missuguseid mõt-
teid toob50?

Pool on möödas, aga
pool on veel ees.

Missugune oleks
teie jaoks üks unistus-
te päev?

Ei unista pikalt ette, aga
kindlasti saab 11. august
olema ülitore päev. Kogu
pere saabkokku – minuva-
nemad, õe pere, venna pe-
re, ämm ja äi ning me nau-
dime koos seda, et oleme
endiselt terved ja rõõmsad
inimesed.

Reet Käbi-Peeb kuulub väheste äravalitute hulka, kes
saab uhkustada oma 50. sünnipäevaks püstitatud omanimeliseskulptuuriga [puuskulptuur Männikäbi Kesk
tänaval].Foto: erakogu
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Lüke mõisa pargis
10. augustil kell 12-16

MEISTERDAMISE PEREPÄEV
Tule kogu perega

sulle sobival ajal päeva jooksul!
Perepäeva ajal on avatud

Lüke mõisa kohvik
Osalemine tasuta.

Perepäeva läbiviimist toetab Eesti kultuurkapital
ja Nõo valla omaalgatuse fond

Info telefonil: 5554 4231
Vaata lisaks: www.lukemois.ee

SA Rõngu
Hooldusravikeskus

pakub tööd

Koolidele
(0,2 kohta)

Õendusjuhile
(0,5 kohta)

Nõutav erialane
kvalifikatsioon.

CV saata 25. augustiks
aadressil

haigla@rongu.ee
Lisainformatsioon
telefonil 731 0341;

5302 7999

SANBERG

KVALITEETSED
KÜTTELAHENDUSED MEILT!

Paigaldus, hooldus ja müük -

kõik ühest kohast

www.sanberg.ee
info@sanberg.ee

tel: 56 96 5885



Pronksmedalid TriSmile Triathlonilt
2.-3. augustil toimus

Pühajärvel traditsioonili-
ne rahvusvaheline triat-
lonivõistlus TriSmile
Triathlon 2014. Triatlonil
võisteldi kolmel distant-
sil. Noorimatele osaleja-
tele vanuses 9-14 oli ka-
vas Kalev TriSmile 11,1 –

0,1km ujumist, 10km ra-
tast ja 1 km jooksu. Get-
riin Marii Lessing saavu-
tas 30 osaleja hulgas kol-
mandakoha ajaga 30.21.
Kirke Kool oli neljas, aeg
30.36.Esikoha võitis Lau-
ra Laimina Lätist ajaga
28.56.

A. Le Coq TriSmile
33,3 distantsil (0,3 km
ujumist + 30 km jalgrat-
tasõitu + 3 km jooksu)

sai Johannes Sikk 14-19
vanuseklassis kolmanda
koha ajaga 1:09.57. Va-
nuseklassi parim oli 33,3
distantsil 274 lõpetanu
hulgas esimesena finišee-
rinud Henry Räppo tule-
musega 1:04.25. Johan-
nes Sikk oli üldjärjestu-
ses 8. Põhidistantsil TriS-
mile 111(1 km ujumist +

100 km rattasõitu + 10
km jooksu) võitis ukrain-
lane Viktor Zyemtsev aja-
ga 3:22.44. Priit Ailt lõ-
petas 16 sekundit hiljem,
venelane Roman Para-
monov oli ajaga 3:23.30
kolmas. Naistest sai esi-
koha Liisa Kull. Osalejaid
oli põhirajal kokku 448.

EPP
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Karl Kruuda -Martin Järveoja
Soomes WRC2 parimad

31. juulist 3. augustini toimus Soomes Jyväskyläs
MM võistluste järjekordneetapp autorallis.Üldjär-
jestuses 10. kohaga lõpetanudKarl Kruuda (pildil
paremal) jaMartin Järveoja saavutasidWRC 2
arvestuses esikoha (Ford Fiesta S2000). Viimast
võistluspäeva oma masinaklassiskindlate liidritena
alustanud, hoidsid nad positsiooni kõigil kolmel
kiiruskatsel kuni võiduka lõpuni. MM hooaja kokku-
võttes onKruuda - Järveoja pärast Soome etappi
WRC2 sarjas 3. kohal. MM võistlusel osalevad
Kruuda ja Järveoja sellel hooajal veel Hispaania ja
Walesi etappidel. WRC2 masinaklassis lõpetasid
Soomes kolmanda kohaga Ott Tänak - Raigo Mölder
(Ford Fiesta R5).
Tekst: Milvi Kapaun foto: AndreLavandinho

Oli tõsine spordilahing
30.-31. juulil Järva-
maal Metsajõel toi-
munud 19. Eesti oma-
valitsusjuhtide suve-
mängudel jõudis esi-
nelikusse kolm Tar-
tumaa omavalitsus-
tegelast.

Milvi Kapaun

Suvemängudel oli küm-
nest maakonnast osale-
jaid 33, neist kuus õrnema
soo esindajat. Kahel võist-
luspäeval oli kavas kokku
kümme võistlusala: kar-
disõit, noolemäng, kanuu-
sõit, petank, rattaorientee-
rumine, discgolf, paaris-
võrkpall, kuulijänn, jalg-
palli täpsuslöögid ja sudo-
ku.

Esikoha võitis napilt
Nõo vallavolikogu esimees
Jaanus Järveoja, kes edes-
tas Järva-Jaani vallavane-
mat Arti Saart kokkuvõt-
tes vaid ühe punktiga. Arti
Saar on olnud Jaanus Jär-
veoja põhikonkurendiks
nii suvistel kui talvistel
omavalitsusjuhtide võist-
lustel, võitlus võidu peale
on sageli pingeline ja när-
vikava proovilepanev.

“Läksin võistlustele sel-
ge eesmärgiga see ära või-
ta. Mis ei tähenda, et olek-
sin konkurente alahinna-
nud. Vastupidi, kõik osale-
jad on väga sportlikud ja
suurem osa neist võinuks
õnnestumise korral jõuda
esikolmikusse,” rääkis Jaa-
nus Järveoja. “Võistlus ku-
junes taaskord väga tasa-
vägiseks. Eks osavusala-
del mõjutas ka närvipinge
mingil määral resultaati.
Näiteks nooleviskes loot-
sin tulemust 80 kanti, aga

viskama minnes tuli närv
sisse ja pidin leppima 72
punktiga.”

Jaanus Järveojal õnnes-
tus kaheksal alal kümnest
jõuda esiviisikusse, pari-
mad tulemusedolid petan-
kis ja paarisvõrkpallis saa-
dud teine koht. Eeliseks
põhikonkurendi ees pidas
Järveoja rattaorienteeu-
mist, kus sai 3. koha (Ar-
ti Saar oli 5.). Kõige nõrge-
maks jäi sudoku lahenda-
misel teenitud 13.koht.

“Just sudokuvõistlusel
jäin oma eesmärgist kõige
kaugemale,” meenutas Jär-
veoja. “Aga lahendamiseks
anti meile ka ekstra raske
variant ja minule see ei so-
binud. Küll aga sobis see
väga hästi Elva linnapeale,
kes selleala ka võitis.”

Omavalitsusjuhtide
võistlustel sageli koos ven-
na Jaanusega auhinnalisi
kohti jaganud Elva linna-
pea Toomas Järveoja see-
kord esikolmikusse ei mah-
tunud, kuigi selline plaan
esialgu oli. Rahulolu pak-
kus aga ka üldarvestuse
neljas ja M45 vanuseklassi
teine koht.

“Eks lootsin kokkuvõttes
ikka kolme hulka tulla, aga

paraku jäi seekord loosiõn-
nest puudu. Paarisvõrkpal-
lis sain loosiga paariliseks
Viimsi vallavanema, kes ei
olnud võrkpalliplatsil just
kõige osavam,” rääkis Too-
mas Järveoja. “Hästi õn-
nestusid discgolf ja kuuli-
jänn. Kartsin rattaorien-
teerumist, aga õnneks ära
ei eksinud ja neljas koht on
täitsa hea tulemus.”

Esmakordselt omava-
litsusjuhtide suvemängu-
del osalenud Meelis Karro
võttis võistlust kui lahedat
sportlikku meelelahutust
kolleegide seltsis. Kohalol-
nute tõsine võistlusind oli
aga nakkav ja sundis pare-
ma koha nimel pingutama.

“Võtsin kapist jooksu-
ketsid ja lühikesed püksid
ning läksin tutvusi sobita-
ma, et erinevate omavalit-
susjuhtidega mõtteid vahe-
tada. Arvasin, et see spor-
divärk on rohkem ajaviide,
aga seal oli ajaviitest asi
kaugel. Mehed olid võit-
lushimu täis ja kellelegi ei
kingitud midagi,” rääkis
Meelis Karro. “Võtsin algu-
ses pingevabalt, aga nähes,
kui tõsiselt kaasvõistlejad
võistlust võtavad, tekkis
tahes-tahtmata ka minul

võidujanu. Seadsin vaik-
selt eesmärgiks esikoha või
vähemalt koha esiviisikus,
kuna pooled alad olid mul-
le sobivad.”

Kümnest alast üheksal
osalenud Meelis Karro sai
esikohapunktid petankis,
jalgrattaorienteerumises
aga nulli.

“Erinevatel aladel olid
erinevad võitjad ja eks seal
oli vaja nii õnne kui osa-
vust,” seletas Karro. “Kar-
disõidus, noolemängus ja
petankis läksin püüdma
esikohta. Nagu ikka jäi sut-
su puudu. Ühel alal värises
liialt käsi, teisel aga jalg.
Rattavõistlusest loobumi-
ne (ei võtnud kahjuks ra-
tast kaasa) ja ebaõnn jalg-
palli täpsuslöökides oligi
koht, kus võistluse esikoht
käest libises.”

Prestiižikas spordilahin-
gus linnapea Toomas Jär-
veoja edestamine oli Mee-
lis Karrole eriti magus võit.

“Eriti ppärast Toomase
väga head esitust Elva rat-
tamaratonil, kus ta jõudu-
de vahekorra mulle konk-
reetselt selgeks tegi. Sain
nüüd väikese revanši,” se-
letas Karro. “Tegelikult te-
gime Toomasega mõlemad
korraliku võistluse, see-
kord oli minul lihtsalt roh-
kem õnne. Eks ta järgmi-
ne kord teeb mulle tagasi.
Olen selles täitsa kindel.”

Tihe rebimine esikoha-
le oli ka naiste arvestuses,
kus võitja Võhma linnapea
Anneli Siimussaar edestas
vaid ühe punktiga teise ko-
ha saanudSauga valla voli-
kogu esimeest Kandela Õu-
na. Kolmas oli Türi valla-
vanem Pipi Liis Siemann.

Nõo vallavolikogu esimees Jaanus Järveoja(ees) koos Kanepi vallavanemaUrmas Hallapiga kanuud taltsutamas.
Fotod: www.joud.ee

Meelis Karro tulemuseks discolfi rajal oli 7. koht.

Jalgpalliuudiseid
FC Elva II võitis
Väimelas

3. augustil Väimela staa-
dionil toimunud kohtumi-
ne FC Helios Võru - FC El-
va II lõppes FC Elva duu-
belmeeskonna võiduga 2:3.
Elva meeskonnas mängi-
sid Artur Lõhmus, Oliver
Käkk, Taavi Aasmäe, Veiko
Haan, Kristjan Kumberg,
Kerdo Puusalu (72. Argo
Kaldmäe), Hans-Hendrik
Karro, Marek Naaris, Gen
Alev (46. Markus Sikk), Ott
Alekõrs (46. Andres Bõka-
rev), Artur Anderson (67.
Anti Ivaste).

Suurest kuumusest hoo-
limata alustasid mõlemad
meeskonnad kõrge tempo-
ga üritades kiiret avavära-
vat leida.Elva väravas seis-
nud Artur Lõhmusel pal-
ju tööd ei olnud, samas oli
Võru värava all mitmeid
häid momente, mis oleks
võinud väravaga lõppeda.
Mängu 33. minutil lendas
Võru mängija poolt teele
saadetud kauglöök ristlat-
ti ning põrkas sealt värava

ette, kus oli esimesena ko-
hal Talvar Henning, kes El-
va jaoks õnnetu momendi
ära kasutas jaVõru 1:0 juh-
tima viis.

Teist poolaega alustas
Elva isukalt ning söödu-
mäng paranes järk-järgult.
56. mänguminutil õnnes-
tus küllaltki hambutuid
rünnakuid näidanud Võrul
üllatuslikult oma eduseisu
suurendada, kui Siim Lepp
pääses Elva keskkaitsja va-
learvestuse järel väravava-
higa üks-ühele ning lükkas
Artur Lõhmuse külje alt
palli väravasse. Vahetusest
hästi mängu sekkunud FC
Elva II mängija Andres Bõ-
karevil õnnestus 69. män-
guminutil teenida penalti,
mille ka väravaks realisee-
ris. 84. mänguminutil Bõ-
karevilt suunatud nurga-
löök põrkas Võru mängijast
oma väravasse, tuues tab-
loole viigiseisu 2:2. Kaks
minutit hiljem oli taas akt-
sioonis Bõkarev, kes suu-
nas Taavi Aasmäelt saadud
söödu kindlalt väravasse,

viies oma võistkonna 3:2
juhtima. Väga palju andsid
meeskonnale juurde täien-
dused kogenud mängija-
te Marek Naarise ja Veiko
Haani näol, kes tegid FC
Elva II eest eduka debüüt-
mängu.FC Elva II järgmine
mäng toimub 10. augustil
Elva linnastaadionil, vas-
taseks on Pärnu Jalgpalli-
klubi.

FC Elva kaotas
koduväljakul

FC Elva põhimeeskond
mängis 1.augustil Elva lin-
nastaadionilEsiliiga B gru-
pi liidermeeskonna Tartu
FC Santosega. FC Elva oli
liigaliidri vastu pikalt män-
gus, kuid mängu lõpp vajus
ära ja FC Santos võttis sel-
lest maksimumi, lüües pal-
ju väravaid ja lõpptulemu-
seks oli 6:1 võit võõrusta-
jate üle. Ainsa värava sai
Elva meeskond kirja tei-
sel poolajal, kui Mihkel
Kuresoo antud nurgalöö-
gi lõi peaga väravasse Vei-
ko Kütt. Liigatabelis 7. ko-

hal olevaFC Elva järgmine
mäng toimub pühapäeval,
10. augustil Tallinnas FC
Ararat TTÜga, kes on liiga-
tabelis FC Elva otsene kon-
kurent.

FC Elva
järelkasv osales
kõrgetasemelisel
Otepää Cupil

Juulikuus toimunud
jalgpalliturniiril Otepää
Cup 2014 tegi FC Elva jalg-
pallipoistest parima tule-
muse turniiri kolmanda
kohaga lõpetanud 2004.
aastal sündinud mängija-
te võistkond. FC Elva 2004
koosseisus mängisid Kös-
ta Villem Tatar, Rasmus
Kork, Markus Kuris, Har-
di Raudsepp, Gregor Ka-
relson, Kert Krillo, Kristo-
fer Orlovski, Maksim Mat-
vejev, Sverre Lokko, Artur
Kors, Martin Otsing, Simo
Gregor Pleskovski, Jasper
Reilson. Treener on And-
rus Meinart.

EPP
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Elva raekoja saalis
15. augustil hell 20.00

Anastasia Bardina
hitarrihontsert.

Pilet 3-

Cü

VVV SA matkasarja suvine matk
PÄRANDKULTUUR
VAPRAMÄEL
9. augustil 2014 kell 11
•Maastikumängu käigus saab aimu, milline oli

Vapramägi aastakümneid tagasi, kuidas lõhnavad
suvised luhataimed, mis on QR kood. lisaks muudki
põnevat. Jagub nii taasavastamist, seiklust kui ka hariduslikku poolt.

•Maastikumängus saab seigelda oma grupiga oma tempos:
•Jalga soovitavalt kinnised jalanõud ja selga ilmale vastav riietus:
•Matka lõppedes väike kehakinnitus korraldajate poolt:
• Matkapäev sobib kogu perele.
Kel võimalik, võtke kaasa QR koodilugejaga varustatud tehnikavidinad.
Kontrollaeg 2 h.
Kõiki matkasarja nelja matka läbijat ootab sarja lõppedes üllatus!
Kogunemine 10.45 Vapramäe Loodusmaja juures.
Vaata infot: www.vvvs.ee.

Palume osavõtt registreerida meili teel
triinu@vvvs.ee või telefonil 525 4172.

Sündmus on tasuta
Matkasarja matka toetab
SA Keskkonnainvesteeringute Keskus KESKKONNAINVESTEERINGUTE

www.respom.ee

/T RESPOM AUTO
'

10 aastane kogemus annab hea garantii

Kliimaseadmete kontroll
ja täitmine 504 6455

E-R 8.30-17.30 Tel. 745 6885 info@respom.ee

#RATTAR
FEKAALIVEDU

Elvas
teisipäeviti ja laupäeviti

Tellimine tel. 510 9995

SA Elva Perekodu võtab tööle

abikasvataja
(osalise koormusega)

peremajja alates 01.09.2014
Eeldame:
- keskharidust
- valmisolekut töötada graafiku alusel

(sh nädalavahetustel)
- väga head meeskonnatöö- ja suhtlemisoskust,

empaatiavõimet ja kohusetundlikkust

Omalt poolt pakume mitmekülgset tööd arenevas
meeskonnas ja kaasaegses töökeskkonnas.
Infot asutuse kohta leiad veebilehelt
www.perekodu. elva.ee
Oma sooviavaldus tööle asumiseks saada
perekodu@elva.ee või Järve 1, Elva
hiljemalt 17.08.2014
Lisainfo aadressil gerda.kiipli@elva.ee või
telefonidel 5374 9121 ja 745 9654

Liitu uue meeskooriga,
mille dirigent on
Lauri Breede!

Metsapealinn Elva
vajab ja ootab
võimast ja nakatavat

Vf

I1 1

i
meestelaulu!
Tahame luua Elvasse meeskoori, kuhu
kutsume noormehi ja mehi ka lähivaldadest.
Oma nõusoleku juhendada on andnud
dirigent Lauri Breede. Laulame laule klassikast
rahvamuusikani ja ka kerge muusika seadeid!
Prooviajaks jääb kolmapäev kell 19-22.
Esimene kokkusaamine on 10.septembril
kell 19 kultuurikeskuses Sinilind

Esimesed eesmärgid, kus uue kooriga üles astuda:
• november 2014 Lõuna-Eesti Meeskooride Laulupäev
• 20.juuni 2015 Poiste- ja Meeskooride Festival
• Lähivälisfestival suvel 2015

Kui Sa tunned, et helin heliseb rinna sees ja tahab sealt paisuda
võimsaks hääleks, võta ühendust kultuurikeskusega Sinilind.
Tee seda kohe, et juba sügisest oleks Elva meeskoori võrra rikkam.
Oodatud noormehed ja mehed Elvast ja lähiümbrusest!
Täpsem info telefonidel 5551 2174 ja 509 1288; sinilind@elva.ee

TULE

16. AUGUSTIL KELL 9-14

TOIMUB SINILINNU (KESK 30)
PARKLAS JA SINILINNU

ÜMBRUSES.
PAKU OMA ESEMEID NING

KINDLASTI LEIAD MIDAGI ENDALE!
OSAMAKS 3€, AUTO PEALT

MÜÜMINE 5€.
REGISTREERUMINE

ELVA HKK SINILIND TELEFONIL
5551 2174 VÕI 745 7201

&

Vapramäe-Vellavere-Vitipalu Sihtasutuse
MATKAPÄEV
16. augustil

kell 11.00Loodusretk
Karijärvele
Matka käigus tutvume Elva jõe ja Karijärvega ning uurime
lamminiitu kui elukeskkonda. Retkejuht Rein Kiiman.
Registreerimine telefonil 5645 1150.
kell 15.00 Maastikumäng gps-ga
Kui sa armastad loodust, liikumist ja võistlusmomenti,
on see matk just sulle! Maastikumängus saad end
proovile panna nii strateegia valikul kui ka GPS-seadme
käsitsemisel. Matk toimub Vapramäe reljeefsel maastikul
kestusega kuni 3 tundi. Riietus vastavalt ilmale. Gruppi
mahub 10 meeskonda. Retkejuhid Taive Pärnmäe ja
Lauri Toim. Vajalikeelnev meeskondade registreerimine
aadressil lauritoim@gmail.com
kell 20.00 laternamatk “Loodus ja kunst”
Matka käigus räägitakse Eesti kunstnikest, kes on
jäädvustanud meie kauneid maastikke. Matkalised
saavad ka ise looduse keskel kunstnikena kätt proovida.
Teadmisi kinnistava slaidiesitluse kõrval saab nautida
taimeteed ja värskeid ürdikukleid. Õhtu lõpeb filmiga
ühest eesti kunstnikust.
Retkejuhid Annereet ja Kristi Paatsi. Registreerimine
telefonil 520 6651.

Matkad on tasuta.
Toetab S/\ Keskkonnainvesteeringute Keskus.

Tulen kohale ja ostankasutatud
raamatuid. Raha kohe. 734 1901

Müüa soodsalt Žiguli järelhaa-
gis. Küsida tel 745 6045
Müüa saunavihtasid, lahtist
heina jaravimtaimi. 5568 4988
Müüa sõelutud mulda. 5399
1106
Müüa soodsa hinnaga taluseali-
ha. Tel 505 9151 või 5354 3002
Müüa lõhutud küttepuud, koju-
veoga. Telefon 5340 8057
Müüa lõhutud küttepuud (lepp
al 28€ m³, kask al 32€ m³) Hind
veoga, koorem 6m³. 5394 6271
30 cm kask, 40L võrk 2,20€/tk.
Firma müüb lõhutud kase ja lepa
küttepuud, hinnaga alates: kask
29€/m³ ja lepp 25€/m³. Kase-
pind 3m, 60€/pakk 3m³. Tartu ja
Elva piires al. 6m³ vedu TASUTA!
Tel. 5684 4554
OÜ Purtsi Grupp müüb lõhutud
küttepuid koos kohaletoomise-
ga. Transport hinna sees. Küsi
hinda telefonil 5383 7099
Ahju-ja pliidipuud. 525 7628

Müüa lõhutud küttepuid koos
kohaletoomisega. 509 3453
Müüa hästi lõhutud kuivi kütte-
puid. Transpordivõimalus. 5333
0116
Müüa puitbrikett, kaminapuud,
kütteklots. 528 9398
Kuiv kütteklots, puitbrikett, ka-
minapuu. 5197 8500
Kasumetsa Küttekontor müüb
erinevat sorti kvaliteetset kütte-
puud. 529 2305; 734 9800 www.
kasumetsa.ee

Tasuta kodumasinate ja vana-
raua äravedu. 5386 9008
Saeketaste teritus. Saekettide
teritus, parandus. Höövliterade
teritus. 5198 4130

Aedade ja terrasside ehitus.
5675 3918

Ehitus-remonttööd. 5353 6160
Küttepuude saagimine ja lõhku-
mine mobiilse halumasinaga teie
hoovis. Tel. 525 7628
Aedade ja terrasside ehitus.
5666 7919, www.aiameistrid.ee
Toon kodugaasi (vana balloon).
526 1621
Korstnapühkimine, kaasaegsed
töövahendid www.tahmatont.ee.
Tel. 5392 9445

Ohtlike puude raie & puude
hooldustööd. 5686 6157

Korstnapühkimisteenus kutse-
tunnistusega spetsialistidelt. Akt
ja transport Elvasse lisatasuta.
OÜ Tartu Tuli teenindab Elva
piirkonda 22.08 ja 29.08 Tel. 730
5387
Korstnapitside, korstnate ehitus
ja remont. Moodulkorstnate pai-
galdus. Korstnapühkimise tööd,
küttekollete remont. 5557 9399
Pottsepatööd.5851 9785
Pottsepatööd. Kaminad, ahjud,
pliidid. 5348 0240

Üldehitustööd, sisetööd, kuurid,
garaažid, katused ja grillmajad.
5399 1106
Tänavakivide paigaldus, maa-
tihendustööd (300 ja 100 kg).
5399 1106
Akende pesu, katuste pesu, vee-
rennide puhastus, ohtlike puude
lõikus. 5638 8994

Estonian Malt OÜ pakub Pango-
dis tööd tootmistöölisele (vilja
käitlemine, linnastamine). Tel
5552 0216, Lennart
SA Nõo Hooldekodu pakub tööd
hooldajale. Info tel 5332 0748

Müüa Hellenurmes 4-toal kor-
ter ridaelamus või vahet 2-toal
mugavustega korteri vastu El-
vas. 5687 4314
Müüa 3-toaline rõduga korter
Arbimäel. 5358 6667
Müüa või üürile anda 2-toalkõi-
gi mugavustega korter Koidu tn.
508 7849
Anda üürile 1-toal mugavuste-
ga korter. 5553 7610
Soovin üürida vaiksema ela-
mispinna Elvas. Tel. 507 4214
Üürile anda äripind kokku 139
m². Tel. 503 2954
Üürile anda kaubandus-teenin-
duspind(27 m²) Kesk 17I korru-
sel. Tel. 501 2888

Südamlik kaastunne
Katile ja Renole kalli

KAlEV KANGRO
kaotuse puhul.

Terje,Ave ja Rutt

OU RAO Metall
Kirde 4 Elvas

Vajadusel transport ja lõikamine.
Tule ja laenuta meilt

tasuta vanametallikäru.
5307 6136, www.raometall.ee

KAlEV KANGRO

Avaldame sügavatkaastunnet
Renole ja Katile.

Jaanusperega

Südamlik kaastunne
lähedastele

KAlEV KANGRO
kaotuse puhul.

Aime,Aili, Anne,
Andres, Urmas, Aivar

Tere head neljajalgsed!
Tore oli teiega sel suvel.

WÄ ‘,ame nüüd aja maha ja lükkame
varbad liiva, lubame endale

ühe kauni puhkuse ning
näeme taas 25. augustil.

Kaunist suve jätku
Teie loomaarst

Hille
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KONSUM Elva Kaubanduskeskuses ja

7. – 10.august NÄDALALÕPUPAKKUMISED
Kodune hakkliha Maks&Moorits 500g jahut. 2.39 1.79
Hiirte juust 25,2% Estover PT viil 200g 1.99 0.99
Eesti juust 25,2% Estover PT viil 200g 2.05 0.99
Konserv kassile Rokus 410gkanaliha 0.65 0.45
Konserv kassile Rokus 410gkalaga 0.65 0.45
Arbuus kg Rumeenia 0.43 0.35
Napoleonikook 400gEesti leivatööstus 2.95 2.35
Kobartomat kg I klass Holland 0.99 Säästukaardiga 0.59
Punane paprika kg I klass Holland 1.99 Säästukaardiga 1.39

06.08 – 07.09.2014
Kampaania KOOS KOOLI

Müügil üle 150 soodushinnaga toote

ELVA KONSUMIS
Valik VALMISRIIDEID JA JALATSEID

Kuni -50%
(välja arvatud pesu ja sokid, sukatooted)
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